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Ed van de Watering na 31 jaar Primera: 
‘Gewoon even afkicken’

uim 31 jaar lang dreef hij de winkel 
of misschien beter gezegd: bezielde 
Ed van de Watering de Primera-

winkel, eerst aan de Voorstraat en later in een 
prachtige nieuwe winkel aan het Julianaplein. 
Op zijn laatste officiële werkdag hebben 
vrienden de entree versierd met balonnen 
en staat er voor de winkel een tafel met 
koffie en taart.

JP: “Jij stopt en de winkel gaat door?” 
Ed: “Ja twee zussen uit Rijswijk gaan het 
overnemen, die starten maandag. Dus we 
gaan nu vier dagen dicht, dan gaan we alles 
inventariseren en alles overdragen en dan 
zullen zij maandagochtend nog wat dinge-
tjes moeten doen denk ik en dan gaan ze 
open en op dezelfde voet verder. Zij hebben 
al een cursus gehad bij Primera en ik ben 
voorlopig in de buurt dus. Ik laat het niet 
zomaar los.” 
JP: “Die gezellige koffietafel buiten voor de 
winkel denk je dat die blijft?” 
Ed: “Ik hoop het wel, dat het Wijk aan Zeese 
een beetje in ere wordt gehouden. Die tafel 

is er al vanaf het begin af aan. Eigenlijk al op 
de Voorstraat met Rob van de garage. Daar 
is het een beetje begonnen met de koffie. 
Daar hadden we ook al een koffietafel ja.”
JP: “Er zitten bij de tafel een paar dames 
gezellig aan het gebak ben je aan het 
trakteren, Ed?” 
Ed: ”Ja, die werken bij de schoonmaak. 
Dus even koffiedrinken, ja leuk. En Piet en 
Afra en een heel stel mensen die hebben 
ballonnen geregeld en een taart en de koffie, 
helemaal leuk, ja superleuk.”
JP: “En dan de hamvraag: wat ga je nu 
doen?”
Ed: “In ieder geval iets rustiger aan. En 
daarnaast hebben we natuurlijk nog de 
verhuur van appartementen. Daar gaan we 
wat meer tijd in stoppen. Het schilderwerk 
weer een beetje oppakken. En daarna komt 
er vast wel iets op mijn pad, dat ik denk van 
héé, dat is leuk, dat ga ik doen. Maar geen 6 
of 7 dagen meer. Dat sluipt er heel gauw in. 
Daar ga ik voor waken.”

Tekst: JP van der Meij.
Foto: Hans de Bruijn.
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Geld beschikbaar voor goede ideeën
Ondernemersfonds moet bekender worden

oor de uitvoering van goede ideeën 
in Wijk aan Zee en Beverwijk is er 
een ondernemersfonds beschikbaar. 

Dat is een pot geld vanuit de gemeente om bij 
te dragen aan een vitale lokale economie. 

Het fonds bestaat sinds 2023 maar is nog 
niet zo bekend. Om daar verandering in te 
brengen, is er een bijeenkomst op maandag 
4 november om 19.30 uur in De Moriaan. 
Het geld is bedoeld voor zaken die het 
ondernemersklimaat verbeteren. Zoals 
bijvoorbeeld kerstverlichting tijdens de 
feestdagen, maar ook bankjes door het dorp. 
Naast Wijk aan Zee zijn er nog vier econo-
mische deelgebieden die aanspraak kunnen 
maken op geld uit het fonds. Dat is het 
centrum van Beverwijk, de bedrijventerrei-
nen van de gemeente, de horeca en de kleine 
winkelcentra. Het geld is beschikbaar vanuit 
de Onroerend Zaak Belasting (OZB) en 

wordt daarmee door zaakeigenaren indirect 
zelf opgebracht.
Vanuit Wijk aan Zee is Carline de Boer 
(voorzitter) samen met Adriaan van IJsel-
muijden (Boegbeeld) en Ella de Jong (Be my 
guest) het kernteam. “Het is belangrijk dat 
mensen weten dat dit fonds bestaat”, zegt 
Ella de Jong. “Ik had er nooit van gehoord. 
Er zijn veel mensen met ideeën dus het is 
belangrijk dat het bekender wordt.”
Carline de Boer onderstreept dat. “In totaal 
kan Wijk aan Zee aanspraak maken op 
ongeveer 30.000 euro. Wat je ermee zou 
kunnen doen, is bijvoorbeeld de LEV-pas in 
Wijk aan Zee invoeren. Een pop-up winkel 
voor kleine ondernemers zou ook een mooi 
idee kunnen zijn.” De financiële injectie dekt 
dan uiteraard niet het hele plan, maar is een 
bijdrage om het tot een succes te maken. 
“Het is vooral een aanjaagregeling. Het moet 
zorgen voor meer beweging in het dorp”, 

aldus Carline de Boer. 
Het kernteam Wijk aan Zee zoekt nog onge-
veer drie mensen die ook willen meedenken 
en -doen in een maandelijks overleg. Ieder-
een in Wijk aan Zee kan een idee indienen 
bij het kernteam. Het overkoepelende en 
onafhankelijke bestuur van het Onderne-
mersfonds beslist aan de hand van een lijst 
van criteria uiteindelijk welk plan een finan-
ciële bijdrage krijgt. “Het zou fijn zijn als het 
fonds breed gedragen zou worden in Wijk 
aan Zee”, zegt Ella de Jong. “Dus we roepen 
ondernemers op om erbij te komen.”

Op maandag 4 november is er een bijeen-
komst in De Moriaan. Aanvang 19.30 uur. 
Er wordt tekst en uitleg gegeven over het 
Ondernemersfonds en aansluitend is er een 
netwerkborrel. Ook niet-ondernemers met 
goede ideeën zijn welkom.

Tekst: Merei Dekker.

V

e gemeenten Beverwijk biedt alle mantelzorgers die 
zorgen voor iemand in Beverwijk of Wijk aan Zee 
een cadeaukaart van € 30,-- aan. Hiermee spreken zij 

hun waardering uit voor mantelzorgers. Alle inwoners van de 
gemeente Beverwijk hebben een brief gekregen over de mantel-
zorgwaardering. De mantelzorgwaardering kan tot 11 novem-
ber worden aangevraagd via: 

www.beverwijk.nl/mantelzorgwaardering 

Wanneer kom je in aanmerking?
Je bent mantelzorger als je langer dan 3 maanden meer dan 
4 uur per week hulp of ondersteuning geeft aan iemand met 
een ziekte of beperking en hier geen geld voor krijgt. Dit kan 
verzorging zijn of hulp bij dagelijkse activiteiten aan iemand 
met een chronische ziekte of beperking. Als mantelzorger 
geef je meer zorg dan de normale dagelijkse zorg voor part-
ners, ouders of kinderen die thuis wonen.

Jonge mantelzorgers verdienen dezelfde waardering
Ook jongeren onder de 23 komen in aanmerking. Jongeren 
die vaak mee helpen bij de verzorging van een huisgenoot die 
lang ziek, gehandicapt, verslaafd, in de war of depressief is 
kunnen de mantelzorgwaardering aanvragen.

Nieuw: Keuze uit 3 soorten cadeaukaarten
• de Beverwijkse LEV-pas. Kijk op www.levpas.nl waar je 
deze kunt uitgeven;
• de Heemskerkse Ezelpas. Kijk op www.ezelpas.nl waar je 
deze kunt uitgeven;
• de landelijke VVV-cadeaukaart. Kijk op 
www.vvvcadeaukaarten.nl waar je deze kunt uitgeven.
Met de Ezelpas en de LEV-pas ondersteun je lokale 

ondernemers in Heemskerk en Beverwijk. Op het aanvraag-
formulier kun je aangeven welke cadeaukaart je wilt.
De mantelzorgwaardering is digitaal aan te vragen via:

www.beverwijk.nl/mantelzorgwaardering.
Doe dit voor 11 november 2024.

Heb je geen internet of vind je dit moeilijk?
Neem dan voor hulp contact op met MantelZ, Centrum voor 
Mantelzorg. Deze hulp is gratis. Ga naar 

www.mantelz.nl of bel: 06-2083 1670.

Aanmelden voor Mantelzorgwaardering 2024
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e doet iets waar je lichaam niet echt blij 
van wordt. Je gaat het water in en je 
houdt je adem in, dus je lichaam zegt 

eigenlijk: hé, wat doe jij nu? En dan is het de 
kunst om rustig te blijven en daarin eigenlijk 
te ontspannen en er van te genieten.

De Wijk aan Zeese Claudia Klous gaat graag 
letterlijk kopje onder. Ze doet aan free-
diving, in goed Nederlands ‘vrijduiken’. 
”Dat betekent dat je onder water gaat op 
je eigen kracht en met je eigen zuurstof. 
Eén maal inademen en dan gaan.” 
Claudia haalde daarmee recent een diepte 
van 47 meter. Dat was in Dahab in Egypte. 
Het komend halfjaar hoopt ze na het leren 
en beoefenen van nieuwe technieken door 
de grens van 50 meter te gaan. En terug. 
Allemaal op één ademteug. 

“Drieënhalf jaar geleden ben ik door het 
Rijksinstituut voor Volksgezondheid en 
Milieu (RIVM) uitgezonden naar Bonaire 
om daar te werken. Dat was om te helpen 
tijdens de pandemie. Daar kwam ik Carlos 
Coste tegen. Dat is een duikkampioen uit 
Venezuela. Toen ben ik me gaan verdiepen 
in wat free-diven is en toen wist ik dat ik 
dat ook wilde leren. Hij was de eerste man 
die door de honderd meter ging en ik wist 
helemaal niet dat zoiets mogelijk was. 

Ik heb bij hem een les geboekt. Ik dacht 
dat het om een introductiecursus van een 
halve dag ging, maar toen bleek dat ik een 
complete cursus had geboekt. Toen besloot 
ik er gewoon voor te gaan en haalde ik level 
1 bij Carlos. Ik wist dat ik vier maanden op 
Bonaire zou wonen en dacht vooraf dat ik 
wel iets met duiken wilde. Scuba-diving of 
zo. Maar dat kwam er niet van. Totdat ik dit 
zag en dat leek me echt mooi. Free-diven is 
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De diepte in met Claudia Klous
heel uitdagend en ook heel rustgevend en 
grensverleggend. Het is een hele mentale 
sport. Je kunt allerlei gedachtes krijgen, ook 
angstgedachtes. Als je in Nederland duikt 
en naar beneden gaat is het al gauw donker. 
In feite zie je helemaal niks meer en het is 
koud. Dan kun je best wel een beetje bang 
worden. Dan is het de kunst om je daar toch 
een beetje in te ontspannen.”

Haaien
“Maar ook als het niet donker is kun je 
angst hebben. Bij mij gaat het dan over 
haaien. Dan denk ik aan het moment dat 
ik helemaal beneden ben en dat het dan 
mogelijk is dat ik dan een haai zie. En dan? 
Hoe reageer ik dan? Ja, dat weet ik niet. 
Dus beter maar niet aan denken.”
“Mensen vragen me wel of het voor mij 
laat was om met deze sport te beginnen. 
(Claudia is 40, a.w.) Maar dat denk ik niet. 
Ik ken bijvoorbeeld ook Darja Tjioe. 
Zij is net over de vijftig en behaalde een 
Nederlands record. Ze is pas enkele jaren 
met free-diving bezig.”

“Er zijn verschillende disciplines bij het free-
diven. De verschillen hebben bijvoorbeeld 
met je uitrusting te maken. Je kunt met 
‘monovin’ duiken of met dubbele vin dus 
met flippers, maar ook zonder vinnen en 
dan nog aan de lijn met je armen. Je zit altijd 
vast aan een lanyard en een lijn die meestal 
vast zit aan een drijvende boei. De lanyard 
is een soort koord voor de veiligheid. Nu zal 
er niet snel iets gebeuren, want je duikt altijd 
met een buddy. En als je héél diep gaat zijn 
er meer buddy’s en andere veiligheidsmaat-
regelen. Ik was ook al een keer buddy bij een 
duik van Darja. Zij ging naar 80 meter en ze 
sprak voorafgaand af hoe lang ze daar over 
wilde doen. Dat was overigens toevallig dat 
ik dat kon en mocht doen, Maar uiteraard 
leer ik er veel van.”

“Zelf haalde ik als diepste duik 47 meter. 
Inderdaad, bijna de lengte van een groot 

zwembad. En weer 47 terug naar boven. 
Inmiddels heb ik drie cursussen voltooid 
en ben ik master free-diver. Het komend 
half jaar ben ik in Egypte en daar wil ik me 
helemaal focussen op het free-diven en dan 
ook kijken tot hoe diep ik kan gaan. Dat kan 
door bepaalde technieken aan te leren.”

Tussenwereld
“Als ik in de diepte ben, vind ik rust en 
ook veiligheid. Ik voel me heel veilig daar 
beneden. Ik laat alles achter. Er is niets 
meer dan ikzelf en het water. Ik voel dan 
een enorme connectie met het water. Dat 
is wel wat ik voel, ja. Ik denk dat het ook 
komt doordat ik niet adem. Ik ben even in 
een soort van tussenwereld. Niet echt een 
trance. Althans, dat heb ik nog niet ervaren. 
Ik bedoel meer meditatief. Ook omdat het 
een bepaald ritme is, het naar beneden 
gaan en weer terug omhoog. En ik ben dan 
meestal heel blij. Ik voel me dan heel goed. 
Zowel als ik beneden ben en ook als ik weer 
boven ben. Ik ben niet zo van de cijfers, 
maar er gebeurt natuurlijk wel wat met je 
lichaam als je zo diep gaat. De druk neemt 
toe, bijvoorbeeld op je oren. Die moet je 
tijdens het duiken ‘klaren’. (een techniek 
waarmee de druk afneemt en je trommel-
vliezen ‘ploppen’, a.w.) Voor mij is het 
moment om weer naar boven te gaan het 
moment dat ik mijn oren niet meer kan 
klaren. In feite komt er druk op je hele 
lichaam. Persoonlijk heb ik daar nog niet 
veel last van gehad. Misschien komt dat 
als ik dieper ga. Doordat je niet ademt 
gaat het CO2 in je lichaam omhoog en 
krijg je contracties, samentrekkingen van 
spieren die je helpen met ademhalen. 
Zoals je middenrif. Eigenlijk om jou te laten  
ademen. Maar dat doe je natuurlijk niet 
omdat je onder water bent. Dus is het 
de kunst om je te ontspannen. En als ik 
ontspannen ben, komen die contracties ook 
niet, of in elk geval later. Het is ook niet erg 
als het wel gebeurt, want het is een juiste 
reactie van je lichaam. Alleen hoef je niet te 
ademen want je hebt nog genoeg zuurstof.”

Dahab
Claudia kijkt erg uit naar het komende half-
jaar in Dahab, Egypte. “Het is een soort van 
speeltuin en zomerkamp voor volwassenen.
Het duiken staat centraal, maar daar om-
heen kun je heel fijn sporten, gezond eten en 
relaxen. Fit zijn en krachtig zijn voelt goed 
als je wil duiken. En ik ga ook een cursus 

volgen om instructeur te worden. Ik weet 
nog niet of ik dan daadwerkelijk als instruc-
teur aan de slag wil, maar de inhoud van de 
cursus spreekt me erg aan. Ik ga het redden, 
al zal het moeilijk zijn. Ik vind het sowieso 
leuk om te doen omdat ik alle theorie leer 
van alle levels. Free-diving is niet gemakke-
lijk, maar op één of andere manier doe ik het 
intuïtief, spelenderwijs. Maar wat ik nu moet 
gaan leren is de zogenaamde ‘mouthfill’ en 
dat is nodig om dieper te komen. Het is een 
techniek waarbij je tijdens je duik gecontro-
leerd extra lucht uit je longen naar je mond 
brengt. Dat kun je dan inzetten om langer je 
oren te kunnen klaren. Waardoor je dieper 
kunt komen. En dat is best wel moeilijk, 
ik ben er pas de vorige keer in Egypte mee 
begonnen.Het is wel gek om controle te 
zoeken over al die kleine spiertjes in je 
gezicht en je keel bijvoorbeeld. Daar ben je 
je normaal überhaupt niet bewust van en dat 
zal nu wel moeten gebeuren.” De afgelopen 
tijd in Nederland dook Claudia als lid van 
Watersportvereniging Oudekerkerplas. 
,,Je kunt daar tot 42 meter duiken, maar 
dat is heel moeilijk. Het is koud en donker. 
Je ziet helemaal niks. Van mezelf hoef ik ook 
niet tot de bodem, maar het is wel een hele 
goede oefening. Je kunt in Nederland op wel 
meer plekken terecht. In Vinkeveen is het 
dieper dan 50 meter en je kunt ook duiken 
bij de Sloterplas in Amsterdam.”

Vier minuten
Als kind deed Claudia geen dingen die 
wezen op speciale interesse in duiken of 
zwemmen, al behaalde ze naast de basis-
zwemdiploma’s wel haar snorkeldiploma’s. 
Nu traint ze ook het inhouden van de adem. 
Ze redt het om bijna vier minuten te doen op 
één ademteug: “Dat was tijdens mijn laatste 
cursus. Nee, ik heb vroeger nooit gedacht 
dat zoiets mogelijk zou zijn. Dat is toch het 
grensverleggende.”

Tekst: Ab Winkel/Foto: Hans de Bruijn.
Actiefoto’s: aangeleverd.
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Dagelijks Leven
mma staat een uur of 6 op en gaat 
rond 7 uur het huis uit. Ze neemt de 
trein naar Haarlem, dan verder met 

de bus of direct naar Amsterdam. Daarna de 
collegebanken in voor een uur durend hoor-
college. De werkcolleges komen er meestal 
achteraan. 

Het tweede schooljaar op de universiteit is 
begonnen. Emma zit op de UVA en op de 
VU, die hebben de krachten gebundeld, om 
scheikunde te studeren. Ze is voor de UVA 
op het Science Park te vinden en de VU 
bevindt zich op De Boelelaan in Amster-
dam. “Ik ben altijd al geïnteresseerd geweest 
in wetenschap in het algemeen. Maar 
interesse in scheikunde specifiek is vooral 
gekomen door NileRed wiens video’s ik echt 
zo vaak heb gezien. Scheikunde beschouw 
ik altijd als alchemie in het echt. Ik ben ook 
best wel gepassioneerd over scheikunde. Ik 
wil graag weten hoe de wereld in elkaar zit, 
niet alleen op sociaal- maar ook op fysiek 
niveau. Scheikunde is ook de drijfkracht 
achter alles in my opinion en daarom is alles 
wat ik erover leer een stap in het begrijpen 
van alles om ons heen”. Ze vindt prettig aan 
de opleiding dat het een combinatie is van 
de collegebanken en dat ze ook meteen het 
lab opgegooid wordt. “Je staat hier een dag 
van 9 tot 5 op het lab. Heb je je labbril op? 
Labjas, hier zijn chemicaliën en zuur, maakt 
niet uit, ga maar bezig! Je werkt natuurlijk 
met gevaarlijke chemicaliën, je schrijft dus 
ook safety sheets zodat je weet: dit mag niet 
op je huid komen, dit mag je niet inademen.
Iedereen heeft zelf een zuurkast of je deelt 
die met iemand. Je hebt glaswerk dat je 
moet leren schoonmaken. Bijvoorbeeld 
als je met peroxide werkt gebruik je geen 
aceton. Deze twee vormen, als ze bij elkaar 
komen, een heel explosieve stof. Je moet 
weten hoe stoffen weggegooid moeten 
worden, zuren, basen, zware metalen.Dat 
soort dingen ben je gewoon veel mee bezig”. 
Ze begint met Mathematics for Quantum 
Mechanics aan de VU en Computational 
Chemistry aan de UVA komend seizoen. 
Ze is actief in de studievereniging op de 
UVA. Op die universiteit is ze ook het liefst 
van de twee universiteiten. 

Ze leest veel: fantasy boeken, young adult, 
wat horror. Ze houdt van tekenen en ze 
luistert naar fictie podcasts. “Je kan dan zelf 
visualiseren”. Wat muziek betreft luistert ze 
naar indie pop, beetje rock, maar ook 
Midwest Emo en recentelijk naar Seb Lowe.

E
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Middelbare schooltijd
Voor ze scheikunde studeerde heeft ze op 
het Ichthus Lyceum in Driehuis gezeten. 
Toen ze in groep 7 zat mocht ze als ze dat 
gewild had naar de middelbare school, maar 
ze besloot toch om groep 8 te doen. Dat was 
beter voor haar sociale ontwikkeling. 
Ze koos ook voor het Ichthus omdat ze 
er niet veel voor voelde om alleen met gym-
nasiasten te zitten. Ze wilde probleemloos 
kunnen afstromen als dat aan de orde zou 
zijn. Ze heeft het gymnasium in 6 jaar afge-
rond, is nu 18 jaar dus dat is jong genoeg. 

Engels
Ergens tussen groep 8 en de 1ste zijn Emma 
en haar familie op vakantie naar Nepal
geweest. Daar begon ze in het Engels te 
lezen in ‘Warrior Cats’. (‘Warrior Cats’ is een 
Engelstalige literaire boekenserie. Het schrij-
verscollectief van deze serie noemt zich Erin 
Hunter. Het eerste deel kwam op 21 januari 
2003 uit in het VK en in de USA. Er komen 
nog steeds nieuwe delen uit.) (Wikipedia).
Ze was onder de indruk van deze boeken-
reeks omdat ze veel van katten houdt en 
omdat ze in Nepal de vervolgserie alleen 
in het Engels hadden moest ze wel in deze 
taal lezen. Ze is ook veel op internet media 
aan het “consumeren in het Engels”. Op het 
internet is ze ook online in verbinding met 
anderen en de voertaal is dan Engels. 
In de covid-tijd werd dat nog meer door het 
thuis zitten. Dat verklaart waarom ze een 
Amerikaans klinkend accent heeft als ze 

Nederlands praat hoewel ze toch haar hele 
leven in Wijk aan Zee heeft gewoond. 
Vanaf haar 12e werd haar Engels een stuk 
beter. Ze spreekt ook meestal Engels met 
haar vrienden die ook Nederlands zijn. 
Dat is zo gekomen omdat ze veel op het 
internet zitten. Ze denkt veel in het Engels 
en ze merkt dat het soms ook makkelijker is 
te communiceren in een andere taal dan in 
je eigen taal. Zo houdt je emotie een beetje 
buiten de deur. “Het is mogelijk met iets 
meer afstand over zaken te spreken. Het is 
ook makkelijker om in het Engels iets meer 
nuance te creëren”. In het Engels heeft ze een 
ander vocabulaire dan in het Nederlands. 
Nederlands is voor haar meer formeel, de 
taal waarin je les krijgt. Communiceren met 
vrienden in het Engels heeft dat formele niet 
zo en omdat ze onderling die taal spreken 
voelt het ook meer als iets van hen. 

Toekomst
Vorig jaar moest ze twee richtingen kiezen. 
Ze kon kiezen uit: Synthesis and Sustaina-
bility, Chemistry of Life, Analytics and Pho-
tonics en Quantum and Computing. Deze 
laatste spreekt haar het meest aan samen 
met Synthesis and Sustainability. In jaar 3 
kiest ze vervolgens een richting. Ze gaat uit-
eindelijk naar theoretische kwantumchemie, 
dat weet ze al zeker. Ze weet ook zeker dat 
ze een master wil gaan doen na de bachelor. 
Daarna: in de industrie werken, misschien 
wil ze onderzoek gaan doen, mogelijk 
een PhD titel behalen, (is misschien niet 

realistisch, denkt ze). Nog weer later het 
onderwijs, wie zal het zeggen. Ze vindt dat 
het niet alleen maar theoretisch hoeft te 
zijn. Ze wil ook wel modellen bouwen op 
den duur bijvoorbeeld. “Dat gaat met super 
computers en algoritmes. Dat is veel wis-
kunde waarmee je in de buurt kunt komen 
van hoe moleculen en de elektronen binnen 
de moleculen werken, hoe hun golffuncties 
werken. Die kan je benaderen en daarmee 
vergelijkingen doen en dan kan je weer 
verder. Als je weet hoe moleculen precies 
reageren en hoe die functioneren kan je 
daar weer verder op bouwen. Hoe kan je een 
betere reactie maken, hoe kan je een betere 
katalysator maken, zodat je groene chemie 
kunt maken. Je kunt dan plastics maken 
bijvoorbeeld. Er is veel niet-duurzame in-
dustrie. Als je meer weet over hoe sommige
katalysatoren werken op atoomniveau 
dan kan je ze duurzamer maken. Dat je er 
bijvoorbeeld geen edele metalen voor nodig 
hebt die schaars zijn. Stel je voor dat je in 
plaats van die schaarse metalen ijzer zou 
kunnen gebruiken”. 

Ze is veel op Twitter, is geïnteresseerd in 
LHBTQI rechten en vrouwenrechten. 
Ze wil een wereld waarin iedereen zichzelf 
kan zijn, iedereen geaccepteerd wordt. 
Dat klinkt heel basic, is het ook eigenlijk, 
maar niet de realiteit. Haar kijk op de 
toekomst is niet optimistisch. “Als het zo 
doorgaat kunnen we over 20 jaar al niet 
meer leven op deze planeet”. Je hebt als 
individu geen invloed. Dus we maken er het 
beste van. Dat sowieso. “De enige optie is 
hoop te houden, want zonder hoop kan je 
niets veranderen”. 
Emma weet nog niet zeker of ze uiteinde-
lijk hier in Nederland wil blijven wonen, 
hoewel ze Nederland ook wel prettig vindt. 
Scandinavië is een land dat haar qua klimaat 
aanspreekt evenals IJsland. Niet zo zeer lan-
den als Amerika of Canada of het Verenigd 
Koninkrijk. Met name het politieke klimaat 
in deze landen spreken haar niet aan. 
Later ziet ze zich wonen met meerdere kat-
ten, waarschijnlijk een hond, mogelijk met 
geadopteerde kinderen en ze ziet zich de 
politiek ingaan voor GroenLinks of de Partij 
voor de Dieren. 
Wonen in een dorp, lekker rustig. 
De natuur is belangrijk voor haar. 

Tekst: Henriette Borjeson.
Foto: Hans de Bruijn.

OVER LEVEN         met Emma Zonneveld
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oor deze Jutter bezoekt redacteur 
JP een bekend adres: het huis aan 
de Verlengde Voorstraat waar zijn 

broer Marc woont. Marc (64) en JP (66), 
beiden wandelliefhebber, voeren hierover een 
lopend gesprek. 

Marc: “Ik loop het liefste in de natuur. Want 
dat is gewoon het lekkerste. En je loopt 
eigenlijk waar de mensheid altijd gelopen 
heeft. Sinds het ontstaan van de mens. 
Omdat wij hier zitten in een door mensen 
gecreëerde, stenen omgeving en die is heel 
recent. Ik zou zeggen 99% van de tijd dat er 
mensen op aarde waren liepen ze dagelijks 
door de natuur. Je bent eigenlijk.. je komt 
gewoon weer thuis, eigenlijk is wandelen 
thuiskomen, ha ha ha.”

Sinds 20 jaar vier ik mijn verjaardag met 
een wandeling 
JP: “ Tja, waar is de niet-natuur ooit 
vandaan gekomen?” 
Marc: “Je kan zeggen dat alles wat mensen 
maken ook natuur is. Maar wat door 
mensen is gemaakt, staat erg ver af van hoe 
het altijd geweest is. Goed, wij vlogen als 
kind al de duinen in hè? We hebben onze 
hele jeugd bijna niets anders gedaan zowat.” 
JP: “Wanneer ben je begonnen met langere 
wandelingen?” 
Marc: “Pas een kleine 20 jaar geleden. 
Toen vierde ik mijn verjaardag met een 
wandeling. Je loopt naar Bakkum, gaat 
daar ergens koffie drinken of lunchen en 
je loopt weer terug en dat is de verjaardag. 
Ideaal toch? Dat doe ik ieder jaar. Voor 
de meeste vrienden is 20 kilometer lopen 
geen probleem. Toen ik zo voor het eerst 
naar Castricum heen en weer ben gelopen, 
dacht ik dit is toch hartstikke leuk. Ik weet 
nog dat ik zelfs spierpijn had van maar 20 
kilometer.” 
JP: “Je kan meer dan je tot dan toe dacht?” 
Marc: “Zeker als je elke week één of twee 
keer loopt. Dan gaat het snel. Dat is iets 
wat mij echt verbaasde, want trainen doe 
je eigenlijk niet, je loopt te genieten en op 
een bepaald moment denk je, wat gaat het 
makkelijk, ha ha, het gaat vanzelf waarom 
zou ik teruggaan, het gaat lekker, ha ha.” 

Wandelen is heel democratisch
Marc: “In 2016 kreeg ik een hernia en kon 
ik amper een paar honderd meter lopen. 
Toen heb ik een jaar lang niet gewandeld, 

geen sport niks, conditie nul komma nul. 
En na dat jaar trok die hernia er langzaam 
uit en dacht ik, hee... ik kan weer lopen. 
Nou.. eerst effe een paar kilometer en snel al 
naar de Kruisberg. En toen ben ik elke week 
wat verder gaan lopen. Ik werk fulltime 
dus zo vaak kon ik niet lopen. En tot mijn 
verbazing kon ik na 4 a 5 maanden gewoon 
60 km lopen op een dag. Toen kon ik rondje 
Camperduin maken. Gewoon, spelender-
wijs. Wandelen is heel democratisch hè, 
je hoeft totaal geen sporter te zijn, je doet 
gewoon je ene voet voor de andere. 
Het is geen trainen, gewoon genietend 
word je beter, ha ha ha.” 
JP: “Loop je alleen of ook wel samen?” 
Marc: “Ja ik loop ook wel met een van mijn 
dochters of met een vriend of kennis, met 
Wolter. Als ik een langere wandeling wil 
doen, daar vind ik niemand voor. Ik vind 
alleen lopen leuk maar ik vind samenlopen 
ook leuk. Wat ik regelmatig doe is bijvoor-
beeld rondje Camperduin. Dus je loopt naar 
Egmond aan Zee, naar Bergen aan Zee...” 
JP: “ Over het strand of door de duinen?” 
Marc: “Over strand verveelt me. Maar tus-
sen Egmond en Bergen heb je in de duinen 
alleen maar mulle zandpaadjes, dan vind 
ik het prettiger lopen over strand. En ook 
ter afwisseling vind ik het strand af en toe 
weleens lekker, maar niet te lang. En dan 
loop je naar Camperduin en dan pak je het 
Camperpad richting Groet en bij Groet 

kan je via Schoorl, Bergen en de Voert, zo 
weer terug naar ‘t Woud en dan loop je via 
Egmond aan de Hoef.” 
JP: “Heb je ook wandelrondjes hier in de 
buurt?” 
Marc: “Ha, er zijn alleen maar mooie rond-
jes! Het beroemde Heliomare rondje door 
de Rellen is echt prachtig. Dat is ongelooflijk 
rijk aan planten. Ik vind het eigenlijk altijd 
mooi om daar te lopen.”

Verliefd op de landschappen
Marc: “Heel vroeg opstaan en dan de 
natuur ingaan is een van de mooiste dingen 
die je kunt doen. Rond zonsopgang is het 
landschap echt magisch. Het kost ook geen 
moeite om vroeg op te staan omdat je weet 
dat je veel moois gaat zien. Het is magie! 
En als je echt ver wilt lopen dan moet je 
heel vroeg opstaan anders kom je ver na 
het donker pas weer terug. Zoals je verliefd 
kan zijn op een vrouw zo kan je ook verliefd 
zijn op de landschappen. Dat kán gewoon... 
opgaan in het landschap. Ken je dat ook?” 
JP: “Nou... hoe ouder ik word, heb ik dat 
gelukzalige op allerlei plekken. Laatst liep ik 
bij het viaduct van de Parallelweg, allemaal 
beton en asfalt, het stond er blauw van de 
uitlaatgassen, zelfs het verkeer wil zo snel 
mogelijk daar weg.” 
Marc: “Ben je er daar dan verliefd op?“
JP: “Eh ja, ik voelde me helemaal in mijn 
biotoop.” 
Marc: “Ha. Ha ha.” 
JP: “Ik krijg dat gevoel ook op heel gewone 
plekken.” 
Marc: “Het is mooi als je de schoonheid 
overal ziet. Dat is mooi.” 
JP: “Ja, hoe ouder je wordt...ook met 
vrouwen... steeds meer mooie vrouwen, 
ik zie steeds meer moois in vrouwen.” 
Marc: “Ha ha.” 
JP: “Ha ha, ja, dank voor dit gesprek broer... 
opgaan in het landschap!” 
Marc: “En dan ook een beetje afstand van de 
mensenwereld, op zijn tijd. De laatste jaren 
komen er veel boeken uit over wandelen. 
Als ik daarin lees herken ik heel veel dingen. 
Het Zoutpad en Robert Macfarlane ‘De 
oude wegen’ een schrijver die ook veel wan-
delt. Van een vriend gekregen, net gelezen. 
Eigenlijk is het helemaal niks bijzonders, 
lopen in de natuur. Eigenlijk is het veel ge-
woner dan alle andere dingen die we doen.”

Tekst: JP van der Meij./Foto: Hans de Bruijn.

V
Marc van der Meij: ‘Wandelen is thuiskomen,

er zijn alleen maar mooie rondjes’



10

Deze oproep is bedoeld voor alle vrouwen (vanaf 18 jaar) 
die het leuk lijkt om te voetballen bij SV Wijk aan Zee.
Mijn naam is Pauline (28) en woon sinds 2,5 jaar in Wijk aan Zee. Vroeger heb ik langere 
tijd gevoetbald en ik zou dit graag weer willen oppakken. Er is (nog) geen damesteam bij 
SV Wijk aan Zee, wat de club en ik erg jammer vinden. Daarom ben ik opzoek naar knappe 
koppen die samen met mij een team aan willen gaan, in te beginnen met alleen voor de 
gezelligheid en training (conditie en techniek), wellicht later wedstrijden (7 tegen 7 of zelfs 
een elftal). Ik wil benadrukken dat er geen ervaring en/of conditie benodigd is, maar dit is 
altijd mooi meegenomen. Als er genoeg animo is voor een damesteam kunnen we op zeer 
korte termijn starten met een vrijblijvende training bij SV Wijk aan Zee. De trainingsdagen 
zal later worden vastgesteld m.b.t. beschikbaarheid. Zie je het zitten of heb je vragen, stuur 
dan een mail naar damesvoetbal.waz@gmail.com, zodat we met elkaar in contact kunnen 
komen. 

Met vrolijke groet, Pauline Jonker.

Oud papier ophalen
Zaterdag 19 oktober

haalt SV Wijk aan Zee weer oud papier op.
Met de opbrengst daarvan kunnen 

de groeiende kosten van de vereniging
worden betaald. 

U kunt het ook bij het Doolhof neerzetten.

Zwerfvuilopruimactie
Zaterdag 5 oktober vindt er weer een 
schoonmaakactie van zwerfvuil plaats. 

Om 10.00 uur wordt er gestart vanaf de Spar. 
Gereedschap is aanwezig. In een uur zal 

een zo groot mogelijk gebied van zwerfvuil 
worden ontdaan. Na afloop kan er in 
Café de Zon nog nagepraat worden 

met een gratis drankje.

Tuinteam Wijk aan Zee
Vrijdag 11 en 25 oktober

om 10.00 uur verzamelt het Tuinteam 
zich weer bij de Buurtzorg Relweg 11a. 

Voor info: 0251-823414,

AAN DE BAL...
Nieuwsrubriek van SV Wijk aan Zee
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ier zijn Ziva en Skye, ze horen 
bij Simone Warmenhoven 
en Willem Nieuwenhuizen. 

Ziva is een combi van een Golden 
Retriever en een Friese Stabij, ze is acht 
jaar. Haar 2-jarige huisgenote Skye is een 
echte Bordercollie. 

Het is met hen zoals het liedje van Ria 
Valk ‘En dan moet je mijn zuster zien’ 
want ze lijken helemaal niet op elkaar. 
Ziva is de rust zelve, onverstoorbaar, 
flegmatiek, bemoeit zich nergens mee 
en laat alles langs haar heen gaan. 
Skye is een leergierige druktemaakster, 
vraagt voortdurend aandacht en gaat 
overal op af. De enige overeenkomst 
is dat ze lief zijn en geen vlieg kwaad 
doen.

Ziva heeft de looks van een mooie 
dame, ze is vernoemd naar een van de 
personages uit de tv-serie NCIS, Ziva 
David. In de serie (spoiler) gaat ze 
dood, maar bij Simone en Willem blijft 
ze gewoon leven. Over leven en dood 
gesproken: in Spanje ontmoetten zij 
een vrouw die bij de aanblik van Ziva 
in huilen uitbarstte. Ziva leek als twee 
druppels water op haar overleden hond 
die in een ravijn was verongelukt. 
Een ander emotionele gebeurtenis was 
het, in afwezigheid van Ziva, wegens 
ziekte laten inslapen van Skye’s voor-
gangster Indy. Ziva kon niet tegen het, 
voor haar onverklaarbare, verlies en 

werd lusteloos en depressief. 
Gelukkig ging dit snel over toen Skye 
er als heilzame pup bij kwam.

Skye draagt dezelfde naam als haar 
moeder en komt van dezelfde collie-
kennel als dorpsgenoot Wood (zie 
De Jutter van december 2023), ze zijn 
dus eigenlijk broer en zus. Dat is dan 
ook duidelijk te merken: als die twee 
elkaar vinden zijn ze niet te houden en 

Honderduit

H

peigeren ze elkaar af tot ze er letterlijk 
bij neer vallen, Wood iets eerder dan 
Skye vanwege de leeftijd. Dankzij Skye 
werd Ziva weer helemaal haar bedaarde 
zelf: in principe luistert ze pas na 
drie keer, een vorm van oostindische 
doofheid die ze vooral heeft bij het 
snacken van etensresten na een drukke 
stranddag en van het verorberen van 
konijnenkeutels en paardenvijgen. 
Wat andere honden betreft speelt ze 
alleen met Labradors, mits het een 
mannetje is.

Skye speelt met alles en iedereen, met 
een voorkeur voor kinderen en collega
Bordercollies. Ze reageert op alle 
mogelijke impulsen: telefoonappjes, 
vliegende en kruipende beestjes, achter-
uitrijpiepjes van vrachtauto’s etc. 
Het gooien met balletjes dient te 
worden vermeden omdat dat leidt tot 
obsessieve balfixatie. Ook speelgoed-
beestjes die piepen kunnen niet, 
dat veroorzaakt een vorm van schijn-
zwangerschap. De ultieme prikkel 
voor Skye was toen er ‘s avonds boven 
een duintop een volle heldere maan 
verscheen en ze daar luid blaffend 
tegen tekeer ging.Iets waar Ziva heet 
noch koud van werd.

Tekst: Dik Broekman.
Foto: Simone Warmenhoven.

Illustratie: Joke Staal.
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In 2024 ontvangen alle 2-jarigen uit de ge-
meente Beverwijk bij een bezoek aan 
het consultatiebureau het boekje ‘Eten met 
Nijntje’. Het boekje laat de allerkleinsten 
kennis maken met gezond eten en biedt ou-
ders kookinspiratie. 

Nijntje is dol op gezond eten! In het boekje 
‘Eten met Nijntje’, van chef-kok én vader 
Samuel Levie, neemt Nijntje kinderen mee 
op ontdekkingstocht. Naar onder andere de 
moestuin, de boomgaard en de boerderij. 
Hier ontdekt ze waar eten vandaan komt. 
Bij de in totaal vijf verhaaltjes staan zo’n zes 
tot tien gezonde en eenvoudige recepten. 
Om samen met kinderen te maken, proeven 
én op te eten. Ouders van 2-jarigen ontvan-
gen het boekje automatisch bij een bezoek 
aan het consultatiebureau van Jeugdgezond-
heidszorg (JGZ) Kennemerland. 
Jeugdarts Patricia Meulenberg vertelt: “Door 
voor te lezen uit het boekje en door samen te 
koken, betrek je je kindje bij gezond eten. 
Ze zijn hierdoor sneller geneigd om de 
klaargemaakte groenten te proeven en op 
te eten. En als ouders vragen hebben over 
gezond eten en/of eetgewoonten, dan 
kunnen zij voor advies altijd bij ons terecht 
op het consultatiebureau.”

Wijk aan Zee Kids Got Talent 
in de herfstvakantie

Kun je dansen? Zingen of goochelen? 
Acrobatieken, jongleren, moppen tappen of 
iets anders? Doe mee aan Wijk aan Zee Kids 
Got Talent op zaterdag 2 november vanaf 
16.00 uur in Café de Zon! 
Dit gaat een spektakel worden en met zijn al-
len gaan wij dit beleven! Er is ruimte en tijd 
voor jullie voorbereidingen en om te oefenen 
in de herfstvakantie, op maandag 28 oktober 
en donderdag 31 oktober van 14.00 tot 16.00 
uur in de zaal van De Zon. 
Wil je meer weten of je opgeven? 
Dat kan bij Sharon van Wilgenburg via 
06-25095438 of per email via: 

sharon.vw76@gmail.com

‘Eten met Nijntje’ 
maakt van gezond 

eten een feestjeuim 25 jaar geleden zong het 
Alkmaars Straatorkest ASO het 
lied ‘Na zoveel jaar’. Het lied 

eindigde met de tekst ‘voor kinderen 
van morgen veel te gauw’. Die kinderen 
van toen hebben inmiddels nu ook weer 
kinderen en het lied is nog steeds actueel.

Voor het belang van deze kinderen 
en kleinkinderen brengt het Alkmaars
Straatorkest een bruisend programma 
vol nieuwe liederen. De teksten hier-
voor zijn voor het grootste deel door 
hen zelf geschreven. Ze gaan over aller-
lei zaken die hen bezighouden in deze 
roerige tijden. Zo wensen ze de kiezers 
die het klimaatprobleem ontkennen 
veel succes en Dommedidommen met 
de meelopers mee. Nederland wordt 
een fantastisch warm vakantieland en 
de aanmeldzuil in het ziekenhuis roept 
vraagtekens op. Ze zingen over de enige 
oorlog die geen slachtoffers maakt en 
nodigen het publiek daarbij uit om 
volop mee te zingen. Daarnaast volgen 
er wat uitstapjes naar de wereldmuziek 
met liederen uit Mexico, Zuid Amerika 
en het Midden Oosten.
 
Het Alkmaars Straatorkest bestaat uit 
25 zangers en zangeressen, waarvan 
er een aantal de liedjes instrumenteel 
begeleidt. De voorstelling ‘Voor Kinde-

ren van Morgen’ staat met zang en 
muziek in theatrale vorm garant voor 
een avond vol emotionele, confron-
terende, humoristische en voor ieder 
herkenbare momenten.

De voorstelling is op 
zaterdag 12 oktober om 20.00 uur 
in Café de Zon in Wijk aan Zee. 

Kaarten a € 10,00 te reserveren bij 
Elli Bodewes: 

ellibodewes@hotmail.com 
of telefonisch 06-2018118.

Het Alkmaars Straatorkest met 
“Voor kinderen van morgen”

R

ie De Jutter trouw leest heeft 
het al gelezen, er komt een 
beeld van badvrouw Neeltje 

Snijders-Vroegop. Zoals in een eerder stukje 
beloofd komt er ook een blog. Daarin kun je 
regelmatig lezen over hoe een blok graniet 
een beeld wordt. Over de dingen waar je 
als beeldhouwer zoal tegen oploopt, hoe je 
begint met zo’n stuk steen, wat er aan vooraf 
gaat, hoe de steen straks bovenlangs het 
atelier in getakeld gaat worden. Kortom, 
er is genoeg te vertellen, en ik deel het graag 
met jullie, vanaf 1 oktober via: 

www.vanbloktotbeeld.nl

Tekst: Sjanneke van Herpen.
Foto: collectie Paul Hilbers.

Volg Neeltjes 
beeld 

in wording

W
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ot zaterdag 26 oktober exposeert 
Tanja Koelemij met 12 schilderijen 
in Heliomare. De schilderijen zijn 

door postimpressionisme (en fauvisme) 
geinspireerd. 

Tanja: “Ik bedenk niet alles van te voren uit 
maar ik reageer op wat ik gemaakt heb. De 
kleuren en compositie pas ik eigenlijk altijd 
aan. Daarbij werk ik in meerdere lagen verf 
en werk ik met kwasten waarbij ik de natte 

verf in elkaar veeg. Op die manier blijft de 
kwaststreek en de bewegingen in de verf 
goed zichtbaar. Mijn gekozen onderwerpen 
zijn hoofdzakelijk stillevens en landschap-
pen uit mijn omgeving

Tanja Koelemij exposeert in Heliomare

T

p zondag 3 november speelt de 
zestienjarige Maks Wissink het 
‘Concert voor Gambia’. Tijdens dit 

gratis toegankelijke benefietconcert haalt 
hij geld op voor kinderen in Gambia. 

De opbrengst gaat hij zélf brengen naar het 
land. Verwacht klassiekers van The Beatles 
tot John Mayer, maar ook zelfgeschreven 
muziek van dit talent uit Wijk aan Zee. 
Maks haalt geld op voor de Mansa-Colley 
Bojang school in het dorp Jalanbang. 
In 2010 werd de fundatie voor de school 
neergelegd en een jaar later werd de school 
geopend. 

De leerlingen van het Jac. P. Thijsse College 
uit Castricum, waar Maks zelf ook op zit, 
hebben sindsdien meegeholpen met de 
bouw van het schoolgebouw, de klaslokalen 
en andere gebouwen, zowel letterlijk als 
door het ophalen van geld hiervoor. Door-
dat deze school met de hulp van leerlingen 
zoals Maks telkens weer kan uitbreiden 
kunnen er ook steeds meer studenten op 
de Gambiaanse school in Jalanbang komen, 
waardoor de toekomst van deze kinderen er 
beter uit zal zien. 

Nu, 13 jaar na de opening heeft de school 
meer dan duizend leerlingen en blijft ze 
alsmaar groter worden. Voor de leerlingen 
van de Mansa-Colley Bojang school heeft de 
hulp uit Castricum een belangrijke waarde. 

De kans op een goede toekomst wordt na-
melijk vergroot door de faciliteiten waar de 
leerlingen gebruik van maken te verbeteren. 
Maar het bezoek aan deze Gambiaanse 
school is niet alleen voor de Gambiaanse 
studenten van belang, maar ook voor de 
leerlingen van het Jac. P. Thijsse College. 
Maks en zijn klasgenoten zullen een onver-
getelijke ervaring hebben. Zij maken kennis 
met de mensen daar, hoe zij opgroeien in 
de omgeving daar en hoe er geleefd wordt 
in een land met veel armoede. “Ik ga naar 
Jalanbang met een groep leerlingen en 
iedere leerling moet een geldbedrag van 
minimaal 450 euro ophalen voor het 
goede doel”, vertelt Maks. “Wat er met dit 

geld wordt gedaan is het aanschaffen van 
educatie gerelateerde spullen. Bijvoorbeeld 
het salaris van docenten betalen en het 
aanschaffen van bouwmaterialen voor het 
bouwen van klaslokalen. Omdat ik dit geld 
natuurlijk ook moet ophalen heb ik een 
benefietconcert bedacht waar mensen gratis 
kunnen komen en een vrijwillige bijdrage 
kunnen leveren. Ieder bedrag zal enorm 
gewaardeerd worden.”

Het benefietconcert op zondag 3 november 
begint om 15.00 uur in Café de Zon. 
Maks zal zelf voornamelijk covers spelen, 
van onder andere The Beatles, Bruce Spring-
steen, Elton John en John Mayer, maar ook 
zelfgeschreven nummers. Ook zullen er 
verschillende ‘special guests’ meespelen met 
elk een eigen stijl en sfeer, waardoor er voor 
elk wat wils iets zal zijn. 

Maks Wissink (16) begon met muziek 
maken voor hij goed en wel kon lopen. 
Menig Wijk aan Zeeër heeft hem in de 
afgelopen tien jaar horen spelen in het 
Badgastenkerkje, De Zon, of gewoon op 
straat of op het strand. Naast zijn reguliere 
school volgt hij sinds september les aan de 
Young Pop Academy (YPA) aan het 
Conservatorium van Amsterdam.

Tekst: Tirza de Fockert en Maks Wissink.
Foto en ontwerp: Jarno Kaptein en 

Nanon Lahnstein.

O
Benefietconcert voor Gambia
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En ondertussen ook in Wijk aan Zee …
Rapport Expertgroep

Op 4 oktober komt de Expertgroep 
Gezondheid IJmond met het lang 
verwachte tweede rapport. Deze groep 
onafhankelijke wetenschappers moet 
aangeven waaraan Tata Steel moet 
voldoen om bewoners in de IJmond 
dezelfde kans op gezondheid te bieden 
als bewoners elders in Nederland. 
In dit tweede rapport gaat het vooral 
over het effect van de schadelijke 
uitstoot van de staalfabriek op onze 
gezondheid en dan vergeleken met 
kwalijke uitstoot elders in Nederland. 

Ultrafijnstof
Naar verluidt kijkt de Expertgroep ook 
naar ultrafijnstof. Ultra fijnstof zijn 
deeltjes in de lucht die 10.000 keer 
kleiner zijn dan een millimeter en 
die je dus niet kunt waarnemen. 
Ultrafijnstof komt nog nauwelijks voor 
in uitstootstaatjes omdat de techniek 
om ultrafijnstof te meten nieuw is. 
De zorg is groot. Omdat ultrafijnstof 
zo extreem klein is, dringt het namelijk
nog makkelijker dan fijnstof ons 
lichaam binnen.   

Burenoverleg
Ook in het laatste Burenoverleg kwam 
ultrafijnstof aan de orde. Eens in de 
zoveel maanden ontvangt de Tata Steel-
directie vertegenwoordigers van 
bewonersorganisaties om ze tijdens dit 
overleg bij te praten. Omdat ultra-fijn-
stof zo schadelijk is en er maatschap-
pelijk steeds meer belangstelling voor 
komt vroegen bewoners Tata Steel de 
bronnen op het fabrieksterrein nu al in 
kaart te brengen. Dan kan er meteen in-
gegrepen worden als er ‘meer duidelijk-
heid komt’ over ultrafijnstof. De Tata 
Steel-directieleden zegden het bronnen-
onderzoek zonder veel overtuiging toe. 
Het onderwerp riep irritatie op, stelden 
diverse aanwezigen vast. Alsof men het 
er liever niet over wilde hebben. Tata 
Steel: “Wij zien niks bij medewerkers.”

Oxystaalfabriek
In ditzelfde Burenoverleg meldde Tata 
Steel ook dat de nieuwe afzuiging bij 
de Oxystaalfabriek boven verwachting 
werkt. Deze afzuiginstallatie is eind 
vorig jaar geïnstalleerd en zuigt behalve
veel stof ook schadelijke, zware metalen

af. In de oxystaalfabriek wordt vloeibaar 
ruwijzer tot staal gemaakt. Als dit 
vloeibare ijzer met het schroot (om 
de temperatuur te verlagen) wordt 
gemengd, komen er rookgassen (met 
zware metalen) vrij. Deze derde afzuig-
installatie zou de schadelijke uitstoot 
met de helft verminderen. Dat blijkt 
dus nu meer te zijn.

Geluid
We blijven nog even bij Tata Steel. 
Afzuigers en filters maken lawaai. 
Bij de Oxystaalfabriek is de zogeheten 
‘primaire afzuiging’ geïdentificeerd 
als bron van veel geluidoverlast bij 
bewoners. Er is nu een test gedaan met 
omkasting en de resultaten zijn goed. 
Het plan is om de omkasting als project 
toe te voegen aan Roadmap Plus. Maar 
of dit project voor de omgeving daad-
werkelijk uitgevoerd wordt is niet zeker. 
Tata Steel maakte namelijk afgelopen 
boekjaar fors verlies. Roadmap Plus 
wordt toch gezien als een extra.

Geluidsonderzoek
TenneT is inmiddels begonnen met het
meten van geluid nu het transformator-
station volop draait. Dat was een oude 
belofte aan bewoners. Het resultaat 
wordt vergeleken met eerdere opnames 
om te zien of er sprake is van verslech-
tering en waar geluidoverlast vandaan 
komt. Geluid is een ingewikkeld 
onderwerp. De bewoners zijn in overleg 
met Tennet over het inhuren van een 
expert. TenneT betaalt de rekening. 

Julianaweg
Elfi heeft voor de Julianaweg het plan 
voor appartementen voor de verhuur 
opgegeven. Het kan niet uit volgens de 
investeringsmaatschappij. De tekenin-

gen worden wederom aangepast; er 
komen nu ’28 stijlvolle appartemten’ 
(aldus de website) voor de verkoop. 
Naam Noordzeekwartier. Op de bouw-
plaats is het nog stil. Vermoedelijk 
wordt de bouw pas hervat als tweederde 
van de appartementen een koper 
hebben. Over de andere projecten 
van Elfi is geen nieuws.

Rechtszaak cokesfabrieken
De Dorpsraad heeft zich aangemeld 
voor de rechtszaak over rauwe cokes die 
op 17 december op de rol staat. Het gaat 
in de allereerste plaats om een geschil 
tussen de Omgevingsdienst en Tata 
Steel. De Omgevingsdienst vindt dat 
rauwe ovens ‘vermijden’ betekent dat 
Tata Steel rauwe ovens moet voorko-
men. Tata Steel meent dat vermijden 
betekent: je best doen. Tata Steel wil 
dat zwart op wit in een vergunning. 
De Omgevingsdienst heeft dat verzoek
afgewezen. Het gaat dus om een 
beroepszaak. Vermoedelijk zijn ook 
andere bewonersgroepen van de partij 
in de rechtszaak. Rauwe ovens zijn zeer 
schadelijk voor de gezondheid. In de 
aanloop van de rechtszaak zal de pleit-
nota van de Dorpsraad op de website 
van de Dorpsraad te vinden zijn.

Staatssecretaris
Een lid van de Dorpsraad en een 
vertegenwoordiger van de stichting 
Frisse Wind ontvingen begin september 
de nieuwe staatssecretaris van Infra-
structuur en Waterstaat. Chris Jansen 
(PVV) is ook de man die luchtkwaliteit 
in zijn portefeuille heeft. Het was een 
zogeheten ‘keukentafelgesprek’: weinig 
mensen en geen presentatie. Ultrakort 
want de ‘stas’ was eerst langs geweest bij 
de Omgevingsdienst (in de Moriaan)
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en moest nog naar Tata Steel. Ook 
twee vertegenwoordigers van de GGD 
schoven aan bij de keukentafel in Wijk 
aan Zee. De staatssecretaris toonde zich 
oprecht geïnteresseerd.

Bespreking met wethouders 
S. Klaassen en S. Struijf

In juli heeft de Dorpsraad een plezierig 
kennismakingsgesprek gehad met de 
nieuwe wethouders Suzanne Klaassen 
en Sjaak Struijf. 
De navolgende onderwerpen zijn onder 
meer besproken:
- Lucht en leefomgeving, gezondheid 
Tata Steel, zorgen over nieuwe plannen 
waterstoffabriek;
- Veel groen verdwenen door komst van 
Tennet, compenseren moet hier plaats-
vinden en niet elders;
- PWN uitbreiding in de duinen;
- Zorgen omtrent de ontwikkelingen 
bouw Elfi in het dorp;
– Behoefte aan zelfbewoningsplicht in 
Wijk aan Zee;
- Renovatie bushokje Julianaplein;
- Dorpsraad parkeerenquête;
- Melding vooraf aan de Dorpsraad van 
publieke werken als er werkzaamheden 
in Wijk aan Zee verricht gaan worden;
- Afvalpasjes van de vuilcontainers;
- Bestuurswisseling bij de Moriaan.
De wethouders en de Dorpsraad 
hebben de intentie uitgesproken dat 
zij met elkaar meer gestructureerd 
overleg gaan voeren.

Subsidie gebiedsinvestering 
Netten op Zee

Vanuit de overheid is er een behoorlijke 
vertraging ontstaan voor het uitgeven  
van deze subsidie. Daardoor is er nu nog 
niet bekend wanneer de subsidie van 
€ 500.000 beschikbaar komt voor Wijk 
aan Zee. Ook is er vanuit de overheid 
nog geen duidelijkheid over de nieuw 
op te richten stichting die deze subsidie 
gaat beheren. Zodra e.e.a. wel bekend is, 
zal de Dorpsraad contact opnemen met 
de indieners van alle ideeën om te 
bespreken welke ideeën er aan de 
gestelde voorwaarden voldoen en zo 
mogelijk gerealiseerd kunnen worden 
door de besteding van deze subsidie.

Belangrijke informatie
Noodnummers
Politie Beverwijk: 0900-8844
Alarmnummer NOODGEVALLEN: 112
Ambulance en brandweer: 023-515 9500
Reddingsbrigade Wijk aan Zee: 374345
KNRM reddingstation Wijk aan Zee
Relweg 70 1949 Wijk aan Zee - 374412
Dierenambulance: 215454

Uitdeelpost apotheken:
Donker, Plantage en Velsen Noord
Iedere werkdag van 16.30-18.00 uur
bij Gezondheidscentrum De Moriaan

Gezondheid/ondersteuning
Huisarts: 375972 
Receptenlijn: 374007
Spoednummer huisarts: 375254
Fysiotherapie: 375976
info@fysiowijkaanzee.nl
Buurtzorg Wijk aan Zee: 06-2293 6056
Viva! Zorggroep: 088-9958 000
Zorgbegrip: 0251-826045

Milieuklachten
HVC inzameling (Reinunie): 0800-0700
Milieuklachten Omgevingsdienst 
IJmond: 263863 - www.odijmond.nl
Milieuklachten Tatasteel 0800-0242 255
Omgevingsdient Noordzeekanaalgebied:
www.meldpuntoverlasttata.nl 
Geluidshinder vliegtuigen: 020-6015 555
of via internet: www.bezoekbas.nl -
www.geluids.net - www.vlieghinder.nl

Overige klachten
Klachten over woonomgeving: 
www.beverwijk.nl/fixi
Landelijk meldpunt ‘pin’veiligheid: 
030-2856555
Hooglanders: www.ekogron.nl/contact
Zwemwatertelefoon: 0800-9986 734

Diversen
Gemeente Beverwijk en Gebeids-
verbinder Beverwijk-West voor: 
Leefbaarheid, Sociale Samenhang en 
Bewonersparticipatie: 256256
SaWaZ: info.sawaz@gmail.com
Secretariaat Dorpsraad: 
secretariaat.dorpsraadwaz@gmail.com
www.dorpsraadwijkaanzee.nl
Spreekuur Sociaal team in de 
Huisartsenpost: elke 3e maandag van 
de maand 10:00-11:30. 
Tel. 0251-508050
info@sociaalteambeverwijk.nl

Juttertjes
Juttertjes mogen maximaal 25 woorden 
bevatten en zijn gratis, een vrijwillige 
bijdrage is welkom. Deze moeten schriftelijk 
of digitaal aangeleverd worden via

jutter@live.nl 
Juttertjes zijn niet bedoeld voor commerciële 
doelen of personeelsadvertenties.

Woonmiddag in De Zon
Kunnen we in Wijk aan Zee een eigen 
woningcorporatie oprichten? Die vraag staat 
centraal op zondag 20 oktober tijdens een 
themabijeenkomst over wonen in Café de 
Zon. De bijeenkomst begint om 14 uur en is 
gratis toegankelijk.

Particuliere woningcorporaties worden 
in Nederland steeds vaker opgezet. 
Als oplossing voor het nijpende tekort aan 
woonruimte. Het bouwen van betaalbare 
woonruimte door bouwbedrijven en project-
ontwikkelaars lijkt steeds lastiger te worden. 
Vandaar dat ook de regering eigen initiatief 
toejuicht en de oprichting van woningcorpo-
raties stimuleert.
Ook bij ons in Wijk aan Zee wordt erover 
nagedacht. Het dorp kampt met een tekort 
aan betaalbare huurwoningen voor jongeren 
en starters. Ook ouderen die kleiner willen 
wonen hebben moeite iets te vinden in het 
dorp, daardoor stagneert de doorstroming.
In de nabije toekomst komt er grond vrij in 
Wijk aan Zee waarop gebouwd kan worden. 
De ervaring leert dat projectontwikkelaars 
niet meer naar behoefte kunnen bouwen. 
Dan krijgt Wijk aan Zee er dure koopwonin-
gen bij, waar juist minder behoefte aan is.
Daarom moeten de Wijk aan Zeeërs het heft 
in eigen handen nemen en zelf gaan bouwen, 
menen de initiatiefnemers van de woon-
middag. Dat gebeurt op steeds meer plekken 
in Nederland. Door een eigen woningcorpo-
ratie op te zetten zonder winstoogmerk, lukt 
het eerder om de woningen betaalbaar te 
houden. Dat kan met nieuwbouw, maar ook 
door bestaande huizen te kopen en die bij-
voorbeeld te splitsen in twee appartementen.

SaWaZ gelooft in zelfredzaamheid en heeft 
het opzetten van een eigen woningcorporatie 
geagendeerd. Samen met de dorpsraad en 
Greet Cudovan en Jan van der Land, die 
een seniorencomplex willen bouwen, 
bundelt SaWaZ hierin de krachten. 
Tijdens de woonmiddag worden diverse 
sprekers uitgenodigd die iets kunnen 
vertellen over de mogelijkheden. SaWaZ 
heeft in het verleden dit onderwerp vaker 
onder de aandacht gebracht. Ondermeer 
door een excursie te organiseren naar 
Esbeek, een Brabants dorp waar ook met 
succes een woningcorporatie is opgezet.
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Agenda www.tipwijkaanzee.nl/evenementen. Aanmelden van activiteiten: info@tipwijkaanzee.nl

Vrijdag 4 oktober
Café de Zon: Kino Wijk aan Zee - Kids:
Het lied van de zee (6+); 16:00
Café de Zon: Kino Wijk aan Zee:
Watership Down; 20:00

Zaterdag 5 oktober
Spar: Startpunt zwerfvuil opruimactie; 10:00
Café de Zon: Oktoberfest; 18:00
Badgastenkerk: DeHelende Kracht van de 
Natuur: Lezing Maxime Maanders; 20:00

Zondag 6 oktober
Badgastenkerk: Spirituele Snoepwinkel 
‘Proeverij Klingels & Klangels & Klongels’; 
10:30
Openstelling Radarbunker en Küverbunker; 
13:00-16:00
Julianaplein: Start Rondje Wijk aan Zee, 
wandeling met gids rond het dorp; 13:00
Beeldenpark Een Zee van Staal: 
Gratis rondleiding; 14:00
Café de Zon: Vrijwilligersbijeenkomst 
Rondje Wijk aan Zee; 16:00

Maandag 7 oktober
Doolhof: Klaverjassen bij de SV Wijk aan 
Zee; 20:00

Donderdag 10 oktober
Sonnevanck: Popquiz; 20:30

Vrijdag 11 oktober
Aloha Beach: Comedy-Sezgin Gulec; 20:30

Zaterdag 12 oktober
Gouden Gunje: Repair Café; 12:30-15:30
Café de Zon: Alkmaars Straatorkest met: 
Voor kinderen van morgen; 20:00

Zondag 13 oktober
Dorpsweide: Kofferbakmarkt; 8:00-16:00
Badgastenkerk: Klankschalenconcert & 
Soep Toe; 10:30
Herfstbokkentocht; 12:00-18:00
Gewoon in Wijk aan Zee: Bokkentocht met 
Han Holland

Maandag 14 oktober
Badgastenkerk: 14 Schalenconcert; 14:00

Vrijdag 18 oktober
Badgastenkerk: Muriël Bostdorp Piano met 
de Schoonheid van Melancholie 20:00
Café de Zon: Kino Wijk aan Zee:
Poor Things 20:00

Zaterdag 19 oktober
SV Wijk aan Zee haalt oud papier op

Zondag 20 oktober
Badgastenkerk: Binnenlandse Klankreis; 
10:30
Café de Zon: Woonmiddag; 14:00

Maandag 21 oktober
Doolhof: Klaverjassen bij de SV Wijk aan 
Zee; 20:00

Vrijdag 25 oktober
Café de Zon: Filosofische gespreksgroep; 
14:30-16:30
Aloha Beach: Comedy-Andre Manuel; 20:30

Zaterdag 26 oktober
Het Boegbeeld: Lemon; 21:00

Zondag 27 oktober
Badgastenkerk: Klankschalenconcert; 10:30
Café de Zon: Start rondleiding bunkers 
Atlantikwall; 11:30-14:30
Badgastenkerk: ‘Speel piano als u wilt!’ op 
de vleugel van Ciska; 15:00

p zondag 6 oktober, vanaf 16.00 
uur, in café de Zon is iedereen van 
harte welkom om een drankje te 

drinken en te proosten op een mooi seizoen. 
De vrijwilligers zijn welkom en ook eenieder 
die wil bijdragen aan Rondje Wijk aan Zee. 
Heb je interesse? Kom gerust langs of laat 
even weten!

Met de laatste openstelling van de bunkers 
in oktober, zit het seizoen er weer op. We 
kunnen terugblikken op een druk seizoen. 
Vele bezoekers, toeristen en geïnteresseer-
den hebben ons dorp bezocht, tijdens de 

nationale bunkerdag, de rondleidingen in de 
bunkers en met de bezoeken van de basis-
scholen. De groenploeg heeft gezorgd voor 
snoeiwerk en herstel van bordjes langs de 
wandelroute, een flinke klus. En ook dit jaar 
heeft de muzikale wandeling met zingende 
gids vele toehoorders verrast en betoverd 
met prachtige liedjes over Wijk aan Zee. 

Nieuwe plannen zijn er ook. Zo wordt ge-
werkt aan het realiseren van een mensgroot 
beeld van badvrouw Neeltje, als symbool 
van Wijk aan Zee. Verder ziet het ernaar uit 
dat Rondje Wijk aan Zee het beheer gaat 

overnemen van de bunker langs de Rijckert 
Aertszweg en onder De Liefhebbers. Genoeg 
te doen! 

Dankzij de inzet van de vrijwilligers mogen 
we er trots op zijn dat we ons dorp op zo’n 
creatieve en ludieke manier kunnen laten 
zien. Samen met de vrijwilligers zetten we 
dit graag ook volgend jaar voort!

Wilt u meer weten over Rondje Wijk aan 
Zee? Komt u ook naar de Vrijwilligers-
bijeenkomst? Laat dit even weten via 

info@rondjewijkaanzee.nl 

Rondje Wijk aan Zee nodigt uit voor vrijwilligersbijeenkomst

O
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egens succes wordt vervolgd: 
De filosofische gespreksgroep in 
Café de Zon. In de donkere helft 

van het jaar wordt weer een serie van zes 
filosofische bijeenkomsten gehouden. 

De bijeenkomsten worden gehouden op 
vrijdagmiddag van 14.30 tot 16.30 uur. 
We oefenen onze filosofische vaardigheden 
en hebben een filosofisch gesprek over een 
vraag die we met de deelnemers samen 
uitkiezen. Hierbij kun je denken aan vragen 
als: ‘Zijn mensen ook natuur?’, ‘Kan de 
dood mooi zijn?’ en ‘Heb je een opvoeding 
nodig?’

Filosofische vragen zijn vragen waarop geen 
goed of fout antwoord bestaat. De ideeën 
erover zullen dus altijd verschillen en je 
kunt er eindeloos over blijven nadenken 
en praten. In de filosofische gespreksgroep 

is alles bespreekbaar en luisteren we met 
interesse naar elkaars ideeën ergens over, 
maar gaan we elkaar en onszelf ook kritisch 
bevragen en uitdagen om dingen eens van 
een andere kant te bekijken. Het gesprek 
wordt begeleid door Twanneke Dijkstra, 
HVO-docente en filosofisch gespreksleid-
ster. De filosofische gespreksgroep zal een 
aantal leden tellen die het afgelopen jaar al 
deelnamen. Er zijn een paar plekken vrij 
gekomen. Aanmelding in volgorde van 
binnenkomst.
 
Praktisch:
Data: 25 oktober, 29 november, 20 decem-
ber, 28 februari en 28 maart. Kosten: €10,- 
per keer. U geeft zich in principe op voor de 
hele serie. Als u een keer verhinderd bent, 
meldt u zich van tevoren af. 
Meer informatie en opgeven via 

twannekedijkstra@hotmail.com

Filosofische gespreksgroep

Dorpskerk
Zondag 6 oktober 10.00 uur
Voorganger: ds. A. Molendijk te Heemstede

Zondag 20 oktober 10.00 uur
Voorganger: dr. K.E. Bras te Haarlem

Odulphuskerk
Zaterdag 5 oktober 19.00 uur
Eucharistieviering met samenzang
Voorganger: p. Torres

Zondag 13 oktober 9.15 uur
Woord- en communieviering 
met Odulphuskoor.
Voorganger: diaken de Haas

Zaterdag 19 oktober 19.00 uur
Themaviering met themakoor
Voorganger: diaken de Haas

Zondag 27 oktober 10.00 uur
Gemeenschapsviering met Odulphuskoor
Eigen voorgangers

Oecumenisch nieuws
Bijbelkring
Op dinsdag 1 oktober wordt gestart met een 
nieuwe reeks bijeenkomsten: Geloofsvragen 
aan de hand van bijbelteksten.
Deze keer: Handelingen 9 met als vraag:
Hoe kom je tot geloof?
Aanvang gesprek om 19.30 uur in de
consistorie van de Dorpskerk.

Juttertje
Te koop: beukenhouten eettafel 90 x 140 cm 

en Eames bureaustoel zwart stof. t.e.a.b.
Tel. 06-5164 9019 Guusta Wegman.

Juttertje
Gratis op te halen:

Een karatepak en een judopak.
Voor kind van ongeveer 12 jaar.
Wilma Meester: 06-3178 0333

Juttertje
Namens het Epilepsiefonds willen wij 

Wijk aan Zee weer bedanken voor hun  
gulle bijdrage. Het waren goedgevulde 
collectebussen. Mogen wij komend jaar 

weer op U rekenen? De collectanten.

W




